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Akademický senát FS TUL 
| Studentská 1402/2, Liberec 
 

 

Zápis z 3. zasedání Akademického senátu FS TUL  
konaného 17. ledna 2024 

v zasedací místnosti IC TUL (suterén) 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků: prof. Beran, doc. Bílek, doc. Cirkl, doc. Dančová, doc.  A. 
Hotař, dr. Lachman, doc. Mendřický, prof. Nová, doc. Petrů, doc. Solfronk, dr. Šafka 

Komora studentů: Ing. Bukovská, Ing. Hermann, Ing. Novák, Bc. Staňková, Bc. Uhlíř 

Omluveni: doc. V. Hotař, Bc. Nebeský 

Hosté: doc. Moravec (děkan), dr. Běhálek (proděkan), doc. Petr Lepšík (proděkan), doc. Jan 
Valtera (proděkan), Ing. Kysilka (tajemník FS TUL), pí.  Beránková (DFS), dr. Lukášová (DFS), 
doc. Kroisová, doc. Nováková, prof. Lenfeld, doc. Dvořáčková, Mgr. Dvořáková (DFS), dr. 
Scháňková (DFS), prof. Louda, doc. Moc, dr. Baťka, dr. Borůvka, pí. Pavlů 

Návrh programu: 

1. Projednání programu zasedání.  
2. Zápis z 2. zasedání senátu.  
3. Korespondenční hlasování AS FS TUL per rollam ze dne 1. – 7. 11. 2023. 
4. Projednání záměru zahájení přípravy akreditace profesního bakalářského 

studijního programu s pracovním názvem „Udržitelné technologické procesy“. 
5. Projednání vyhodnocení plnění SZ FS TUL v roce 2023. 
6. Schválení návrhu realizace SZ FS TUL pro rok 2024. 
7. Různé. 

Jednání zahájil a řídil předseda AS FS TUL doc. Bílek, který přivítal účastníky zasedání a 
konstatoval, že senát je usnášeníschopný. Dále přítomné vyzval k minutě ticha za oběti střelby 
na filozofické fakultě. Předseda senátu poděkoval tajemnici Novákové za její práci 
v předchozím období a také přivítal a poděkoval nové tajemnici Bukovské. 

ad 1) Projednání programu zasedání 

Předseda senátu představil program zasedání a požádal přítomné o případné doplňující či 
pozměňovací návrhy. K navrhovanému programu nebyly vzneseny žádné připomínky. 

Výsledky hlasování: 16 pro, 0 proti, 0 se zdržel 

Program byl schválen. 
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ad 2) Zápis z předchozího zasedání 

Předseda senátu požádal přítomné členy senátu o připomínky k zápisu z 2. zasedání, které se 
uskutečnilo 18. 10. 2023. K předloženému návrhu nebyly vzneseny připomínky. 

Usnesení:  Zápis z 2. zasedání AS FS TUL byl přijat tichým souhlasem. 

ad 3) Korespondenční hlasování AS FS TUL per rollam ze dne 1. – 7. 11. 2023 

V souladu s Jednacím řádem AS FS TUL, čl. 3, odst. 12, požádal předseda členy senátu o 
elektronické hlasování per rollam ve věci schválení usnesení návrhu delegáta do Rady 
vysokých škol za Fakultu strojní TUL pro období 2024-2026 formou korespondenčního 
hlasování per rollam, které se uskutečnilo ve dnech 1. až 7. 11. 2023. 

Dále informoval přítomné o zápisu z hlasování, který byl vyhotoven 7. 11. 2023, doručen byl 
všem členům senátu a byl zveřejněn na úřední desce AS FS TUL.  

Doc. Bílek konstatoval, že k zápisu z korespondenčního hlasování per rollam nebyly vzneseny 
žádné připomínky. 

Přijaté usnesení 01/P3/2023: „Akademický senát Fakulty strojní Technické univerzity v 
Liberci navrhuje pro období 2024-2026 za delegáta do RVŠ pana Ing. Pavla Brabce, 
Ph.D.“ 
 
ad 4) Projednání záměru zahájení přípravy akreditace profesního bakalářského 

studijního programu s pracovním názvem „Udržitelné inženýrství“ 

Předseda senátu požádal o představení záměru přípravy akreditace profesního BSP. Pan 
děkan Moravec zmínil, že představení vize proběhlo i na Vědecké radě FS TUL a na grémiu 
děkana a o bližší představení vize požádal doc. Kroisovou, která poděkovala za možnost 
předstoupení a vizi představila. Předseda senátu poděkoval doc. Kroisové za představení a 
hodnotil tento BSP kladně. Dále vyzval přítomné k diskuzi. Do diskuze se přihlásila doc. 
Dančová s dotazem, které firmy byly osloveny, a jestli proběhlo porovnání s již nabízenými 
studijními programy na jiných univerzitách.  Pan děkan Moravec a proděkan Valtera upřesnili, 
kolik firem bylo osloveno a jaká byla zpětná vazba. Do diskuze se také přihlásil dr. Lachman 
s dotazem, jestli bude připravován i NMSP a kolik se předpokládá studentů. Pan děkan 
Moravec a doc. Kroisová uvedli, že zatím tento záměr není a studentů se předpokládá 
přibližně 25. Doc. Dančová dále do diskuze přispěla dotazem, co si lze představit pod pojmem 
„nakládání s odpady“, který zmínil děkan, a vznesla dotaz k časovému horizontu spuštění BSP. 
Doc. Kroisová uvedla, že předmět byl konzultován s FP a přípravy na akreditaci by měly být 
zahájeny co nejdříve. V rámci projednávání byla navržena změna pracovního názvu BSP na 
„Udržitelné inženýrství“. 
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Návrh usnesení 01/03/2024: 
Akademický senát FS TUL projednal záměr zahájit přípravu akreditace profesního bakalářského 
studijního programu s pracovním názvem „Udržitelné inženýrství“. 

Usnesení 01/03/2024 bylo přijato tichým souhlasem. 
 
ad 5) Projednání vyhodnocení plnění strategického záměru FS TUL v roce 2023 
ad 6) Schválení Plánu realizace strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 
činnosti fakulty na rok 2024 

Tyto dva body zasedání byly projednávány současně. Předseda senátu požádal o úvodní slovo 
pana děkana Moravce. Pan děkan Moravec uvedl výsledky FS za období 2019-2023. Předseda 
senátu poděkoval za úvodní slovo a dodal, že minulý rok byl pro FS důležitý. Vyzval přítomné 
k diskuzi. Do diskuze se přihlásil dr. Lachman, který upozornil na nedostatek studentů, 
nedostatečné publikační výsledky a nedostatek financí. Doc. Cirkl v diskuzi upozornil, že 
katedra nezíská více financí za studenty DSP, kteří jsou samoplátci. Pan děkan uvedl, že se 
diskuzi na toto téma nebrání. Dále dostal slovo dr. Šafka, který uvedl, že se každý má zamyslet 
sám nad sebou a v rámci svého úvazku na FS plnit svojí práci, která pomůže tento trend 
zvrátit. Do diskuze přispěl doc. Cirkl s dotazem na publikační stipendium doktorandů, kteří 
studují další studijní program. Pan proděkan Lepšík uvedl, že došlo k úpravě směrnice a 
objasnil důvody, proč stipendium za publikace získají studenti v prvním doktorském studiu. 
Pan děkan Moravec doplnil, že za výsledky v modulu M1 jsou autoři odměňováni z děkanátu.  
Do další diskuze se přihlásil doc. Cirkl s dotazem na problematiku fakultních škol. Pan 
proděkan Běhálek uvedl, že s fakultními školami skončily smlouvy o zapůjčení titulu Fakultní 
škola FS TUL (smlouvy o spolupráci a vzájemné podpoře), které budou podrobeny revizi, 
obnoveny a případně rozšířeny. Dále se doc. Cirkl dotázal na implementaci kariérního řádu a 
roční hodnocení zaměstnanců. Pan děkan Moravec okomentoval hodnocení zaměstnanců. 
V následné diskuzi bylo doporučeno se tímto tématem dále zabývat s cílem optimálního 
nastavení tohoto hodnocení pro potřeby FS. Ing. Novák v diskuzi uvedl, že povinnost 
prezentovat výsledky zahraniční stáže studenty DSP vítá a navrhl, že by bylo přínosné, aby 
výsledky prezentovali i zaměstnanci, což bude pro studenty inspirací. Doc. Dančová se do 
diskuze přihlásila s dotazem, co je myšleno pod kybernetickou bezpečností na úrovni fakulty a 
kateder a jaká budou opatření. Pan děkan situaci vysvětlil.  
Předseda senátu vyzval k hlasování o předloženém dokumentu. 
 
Návrh usnesení 02/03/2024: 
Akademický senát FS TUL bere na vědomí vyhodnocení plnění Plánu realizace strategického 
záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti za rok 2023 a schvaluje Plán realizace Strategického 
záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti FS TUL na rok 2024. 

Výsledky hlasování: 15 pro, 0 proti, 1 se zdržel 

Usnesení 02/03/2024 bylo přijato. 
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ad 6) Různé 

 Předseda senátu informoval o setkání akademické obce, které se bude konat dne 15. 2. 
2024 a všechny přítomné srdečně na zasedání pozval.   

 Pan děkan uvedl, že se připravuje žádost o prodloužení akreditace NMSP 
automobilového inženýrství. Do diskuze dále přispěl dr. Lachman s dotazem, proč noví 
vedoucí kateder nenastoupili již k 1. 1. 2024 a výběrové řízení nebylo zahájeno dříve a 
kdo pověřil pana děkana k vedení katedry KEZ. Pan děkan zodpověděl časové 
plánování vypsání výběrového řízení na vedoucí kateder a uvedl, že vede katedru KEZ 
na základě pověření rektora k vedení celé fakulty. Po ukončení pověření stávajícího 
vedoucího vedení automaticky přešlo na něho.  

 Ing. Novák uvedl, že na zasedání AS TUL bylo projednáváno zakoupení licencí 
Microsoft Office pro studenty. Na vedení fakulty měl dotaz, jestli se uvažuje o koupi 
licencí pro FS. Pan děkan uvedl, že pokud FS koupí licence všem zaměstnancům, tak 
pro studenty budou zdarma. Předseda senátu podpořil studentskou komoru a 
doporučil FS, aby licence zakoupila.  

 

 

Předseda senátu poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání senátu. 
 
 

 

Termín příštího zasedání AS FS TUL bude včas upřesněn. 

 

 

 

 

V Liberci 17. 1. 2024 

        
                             Martin Bílek, v. r.  
                                                                                                                                       předseda AS FS TUL 
       


